
 

 

 

 

 

 

 

 

Dato: 15.06.2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

FM2019/222 

Forslag til forespørgselsdebat om hvorledes vi kan fremme mulighederne for en bedre 

udnyttelse af havplanter i Grønland. 

 Hvor langt er man nået med arbejdet med mig forslag om bedre udnyttelse af 

havplanter i Grønland? 

 Hvad er status på arbejdet med Naalakkersuisuts redegørelse? 

 (Medlem af Inatsisartut Jens Napaattooq, Partii Naleraq) 

Begrundelse:  

Jeg skal atter engang opfordre til, at arbejdet med mit ovennævnte forslag gøres hurtigt, 

idet det er nødvendigt at en egentlig produktion af havplanter, hvor forsøgsprojekt efter 

sigende er i gang, igangsættes. 

Ligeledes er det efter de klare udmeldinger under debatten i Inatsisartut nødvendigt at der 

sker fremskridt i sagen. Jeg ønsker at gøre opmærksom på, at produktion af havplanter kan 

udvikle sig til at være et vigtigt erhverv. Også fordi iværksætterne får gavn af dette. 

Svar udbedes inden ti arbejdsdage.  

 

 


